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Excepţie a făcut Ioan Şuştic, acesta punând interesul cetăţenilor în faţa celui politic de grup.

Vineri, 27 februarie, la Sighetu Marmaţiei s-a desfăşurat una dintre cele mai obositoare şedinţe
ordinare a Consiliului Local din ultimii ani. Asta s-a datorat nu atât punctelor de pe ordinea de zi,
cât unei prezentări făcută de consultantul băimărean Petre Mitru cu privire la Planul Integrat de
Dezvoltare a municipiului, prezentare care a făcut ca şedinţa propriu-zisă să înceapă cu o
întârziere de o oră şi jumătate. 

Noroc că o mare parte a proiectelor au fost discutate în detaliu la comisii, aşa că au trecut la
prima strigare. Lucru apreciabil, proiectele de pe ordinea de zi s-au suprapus cu problemele
reale ale cetăţenilor, ele făcând subiectul discuţiilor tuturor, de la cafenele la forumuri
organizate. Rezumate, ele s-au referit la siguranţa populaţiei, liniştea, curăţenia şi ordinea
publică. Acestora li s-a adăugat şi rezolvarea a două probleme mai vechi, respectiv locaţia
blocurilor ANL şi adăpostul pentru câinii comunitari.  

Consilierii s-au decis asupra locaţiei blocurilor ANL

Două dintre punctele de pe ordinea de zi - de altfel extrem de importante pentru urbe - au
constituit piatra de încercare a veleitarismului politic al consilierilor PD-L. Primul punct s-a referit
la locaţia a cinci blocuri ce vor fi construite la Sighet, investiţie pentru care există fonduri
aprobate de mai bine de un an. Iniţial, primăria a ales ca locaţie un teren viran aflat în perimetrul
Spitalului Municipal, locaţie respinsă violent în mai multe rânduri de consilierii PD-L pe diverse
motive, gruparea preferând o alta, cea din zona numită La Fuchs, la ieşirea dinspre Vadu Izei.
O locaţie bine aleasă de altfel (din cauza condiţiilor geografice este singura zonă în care
Sighetul se mai poate extinde), dar care, din cauza lipsei utilităţilor, creşte considerabil costurile
investiţiei. Constrânşi de riscul de a pierde finanţarea, consilierii majorităţii PSD+PNL au
acceptat locaţia.

Maidanezii, o problemă stringentă pentru sigheteni 

A urmat un alt proiect de hotărâre care priveşte rezolvarea celei mai stringente probleme din
punctul de vedere al cetăţenilor: cea a câinilor comunitari. Mai exact, realizarea unui adăpost
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temporar pentru patrupezii fără stăpân, al căror număr a proliferat peste măsură. Problema a
fost tergiversată de găsirea unei locaţii potrivite care să respecte atât cerinţele legate de
proximitatea locuinţelor, cât şi cerinţele europene în materie. Până la urmă, locaţia a fost găsită
la marginea oraşului, o hală veche aparţinând SC Acaterm care, cu o mică investiţie din partea
administraţiei locale, poate deveni un adăpost ideal. Când toată lumea părea mulţumită, o
organizaţie neguvernamentală având şi sprijinul unor parteneri din Ungaria care au făcut studiile
preliminare, consilierii PD-L au înţeles că e rost de flexarea muşchilor politici şi, agăţaţi de o
hachiţă avocăţească (de altfel legitimă), au votat împotriva proiectului iniţiat de mai vechiul
inamic politic, viceprimarul PNL Ovidiu Nemeş. Excepţie a făcut consilierul PD-L Ioan Şuştic,
care a pus interesul cetăţenilor în faţa celui politic de grup. “Cum să mă duc acasă şi să-i spun
fiului meu că n-am votat? Cum să privesc cetăţenii în ochi şi să le spun că n-am vrut să le
rezolv problema, mai ales când puteam să o fac?”, a replicat consilierul după şedinţă, luat la
rost în public de preşedintele PD-L Sighet, Petru Tomşa. Până la urmă, proiectul de hotărâre a
fost aprobat, iar de rezultatul ei vor beneficia, cu sau fără voia lor, şi consilierii PD-L, în cazul că
vor circula pe jos. 

Ioan J. Popescu
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